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Demà a les 17:14h començarà la
Via Lliure, la mobilització que
l’Assemblea Nacional Catalana
(ANC) i Òmnium Cultural han
convocat sota el paraigua de la
plataforma Ara és l’hora. A aque-
lla hora un punter gegant co-
mençarà a recórrer l’avinguda
Meridiana de Barcelona fins a
arribar al Parlament de Catalun-
ya. Al seu pas, els participants ai-
xecaran punters més petits de 10
colors diferents, que representen
els eixos en què es vol basar la fu-
tura República Catalana. 

Tot i que els organitzadors de
l’acte afirmen que la potència
mediàtica de mobilitzacions an-
teriors s’ha vist esmorteïda pel cli-

ma de precampanya de cara a les
eleccions del 27 de setembre, es
mostren confiats de cara a demà.
“La resposta de la gent del Bar-
celonès Nord s’ha mantingut es-
table respecte a altres anys”, afir-
ma Oriol Codina, membre del
Secretariat Nacional de l’ANC en
representació del Barcelonès
Nord.

DOLORS SABATER HI SERÀ
Un exemple per mesurar la par-
ticipació és el nivell d’inscrip-
cions que han registrat els trams
destinats a gent de Badalona, del
104 al 110, des que es van obrir les
inscripcions. “Alguns trams ja
estaven plens a mitjans d’agost”,
explica Codina. Una de les bada-
lonines que serà present a la Via
Lliure serà l’alcaldessa, Dolors
Sabater, ja que considera que no
és cap acte de campanya.

TERRITORIALS RECEPTORES
Les assemblees territorials de
Badalona, Santa Coloma de Gra-
menet i Sant Adrià faran d’amfi-
triones demà a la Meridiana, és a
dir, es responsabilitzaran de l’or-
ganització de diferents trams de
la Via Lliure i de rebre els parti-
cipants vinguts d’altres punts del
territori. 

Així doncs, demà Badalona es
responsabilitzarà del correcte
funcionament de set dels 135
trams de la mobilització, mentre
que les assemblees territorials de
Sant Adrià i Santa Coloma en se-
ran responsables d’un cadascuna.
“Aquests dos municipis també
han respost molt positivament a
la convocatòria”, considera Codi-
na. “Ara bé, és lògic que per ca-
pacitat i dimensió Badalona as-
sumeixi més responsabilitat i
aporti més gent”, afegeix.

Mobilitzats per la Diada
» La participació de la comarca a la Via Lliure de demà serà similar a la d’anteriors grans cites

» L’alcaldessa de Badalona, Dolors Sabater, serà present a la manifestació de la Meridiana de Barcelona

Andreu Merino
BARCELONÈS N.

AGENDA NACIONAL4Avui a la
nit la Comissió Onze de Setem-
bre obrirà el foc de la Diada a Ba-
dalona amb el tradicional acte
reivindicatiu a la Plaça dels Paï-
sos Catalans i posterior marxa de
torxes fins a la Plaça de la Plana. 

Precisament la Plana serà
demà l’escenari dels actes mati-
nals. El Ball de l’Àliga marcarà l’i-
nici a dos quarts de deu del
matí, i donarà pas a l’ofrena flo-
ral que realitzaran les entitats.
Després serà el torn de les corals
Betúlia, Cor de Marina i Societat
Coral La Badalonense, que in-
terpretaran el Cant de la Senye-
ra. Deu minuts abans de les 12h
es durà a terme l’ofrena floral ins-
titucional de l’Ajuntament, i al

migdia finalitzarà la jornada ma-
tinal amb una actuació castelle-
ra a càrrec dels castellers de Ba-
dalona, d’Esplugues i de Sant Vi-
cenç dels Horts.

A Sant Adrià el dia comen-
çarà amb una concentració d’au-
toritats i entitats davant del mo-
nument a Francesc Macià a dos
quarts d’onze. A les 11h se cele-
brarà l’ofrena floral institucional.
El Cant dels Segadors i una ac-
tuació dels castellers de Terras-
sa posaran punt final als actes de
commemoració.

A Santa Coloma la jornada
començarà a les 11h a la Plaça de
la Vila amb l’ofrena floral a la
Senyera. Al migdia, una audició
de sardanes clourà la jornada.

Nit prèvia i matí d’actes

Centenars de milers de persones s’han inscrit a la Via Lliure per repetir l’èxit d’anteriors convocatòries. Fotos: Arxiu i ANC
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Fa temps que des de l’ANC i Òmnium ens
recorden que “és l’hora”, però ara sí que
s’acosta realment l’hora de la veritat. Que-
den menys de tres setmanes per al 27 de
setembre i després de la –relativa– tran-
quil·litat estiuenca, uns escorcolls policials
i una polèmica carta de l’expresident es-
panyol Felipe González han tornat a fer
bullir l’olla del procés sobiranista. El cli-
ma s’ha enrarit –i més que ho farà– i ja
es respiren aires de campanya electoral,
encara que aquesta no arrencarà oficial-
ment fins demà, Diada de l’Onze de Se-
tembre.

El compte enrere per a les eleccions
plebiscitàries ha començat i tots els actors
multipliquen les seves agendes per arri-
bar amb el màxim de forces a una cita
que, passi el que passi, serà determinant
per a la història del país. Junts pel Sí, la
llista unitària de CDC, ERC i les entitats
sobiranistes encapçalada per Raül Ro-
meva, ha intensificat els seus actes arreu
del territori i ja ha aconseguit gairebé
80.000 “candidats” –així anomena la co-
alició els seus voluntaris–. De fet, ja s’ha
marcat la fita d’arribar als 100.000 abans
de l’acte final de campanya del 25S a l’Es-

tadi Olímpic Lluís Companys i, sobretot,
d’aconseguir més penetració a les ciutats
de l’entorn de Barcelona, on el ritme de
“candidats pel Sí” no creix de la mateixa
manera que a la resta del país.

Precisament són en aquestes ciutats on
els partits del No –i els que no volen po-
sicionar-se ni en un costat ni en l’altre– han
centrat i centraran les seves forces fins al
27S. Saben que necessitaran una alta
participació a l’àrea metropolitana per ob-
tenir bons resultats. No en va han repetit
per activa i per passiva que “cal anar a vo-
tar”. Però, per si de cas les coses no els van
bé a les urnes, el PP ja s’ha afanyat a re-
gistrar una proposició urgent al Congrés
per reformar la llei perquè el Tribunal
Constitucional pugui ordenar una inha-
bilitació exprés de Mas, si cal. 

Amb aquesta legislació ad hoc, “la bro-
ma s’ha acabat”, s’enorgullia recentment
Xavier Garcia Albiol, candidat del PP, el
mateix dia que una enquesta de la SER
reflectia que a Espanya els ciutadans no
ho veuen precisament com una broma.
De fet, la majoria d’espanyols creu que
Junts pel Sí tirarà endavant el seu full de
ruta i declararà la independència de Ca-
talunya si guanya el 27S. Que ho acon-
segueixi dependrà de com acabi d’expli-
car, durant la recta final, els avantatges
de l’estat propi i aclareixi dubtes, alguns
dels quals repassem en aquesta pàgina.

» Comença el compte enrere per al 27S amb el clima enrarit i Junts pel Sí prement l’accelerador

10 preguntes amb resposta

ESTRUCTURES
QUINS INSTRUMENTS
D’ESTAT NECESSITARIA
CATALUNYA?
Qualsevol Estat necessi-
ta, per poder funcionar,

una sèrie d’estructures que el fan via-
ble. Moltes d’elles ja existeixen, com les
forces de seguretat. La més prioritària
és l’agència tributària, que hauria de
gestionar els impostos catalans. Pel que
fa al model d’Estat, una República és
l’opció més compartida. 

IMPOSTOS
COM FUNCIONARIA 
LA HISENDA PRÒPIA 
DE L’ESTAT CATALÀ?
Catalunya ja disposa ac-
tualment de l’Agència
Tributària de Catalunya

(ATC), que s’encarrega de gestionar els
impostos que són competència de la
Generalitat. Per tant, l’estructura ja
existeix i només s’hauria d’assumir la
gestió dels impostos que ara adminis-
tra l’Estat espanyol, com l’IVA o l’IRPF.

ESPANYA
QUINA RELACIÓ 
TINDRIEN CATALUNYA 
I ESPANYA?
El nou Estat català man-
tindria una relació veïnal

amb Espanya, com la que té ara Es-
panya amb França o Portugal. Seria
una relació d’igualtat, de tu a tu. Com
que Catalunya formaria part de l’espai
Schengen si continués a la Unió Euro-
pea, no hi hauria cap mena de fronte-
ra entre els dos estats.

UNIÓ EUROPEA
EL NOU ESTAT CATALÀ
QUEDARIA FORA DE LA
UNIÓ EUROPEA?
La UE no disposa de cap
norma específica que re-

guli la secessió interna, per la qual cosa
la permanència de Catalunya dins la
Unió dependria d’una decisió essen-
cialment política dels caps d’Estat i de
Govern dels països membres. Per altra
banda, sortir de la UE no implica ha-
ver d’abandonar l’euro.

EMPRESES
QUÈ PASSARIA AMB LES
MULTINACIONALS QUE
HI HA A CATALUNYA?
Si el nou Estat garantís
la seguretat jurídica de

les empreses, una fiscalitat competiti-
va i unes infraestructures de primer ni-
vell, les multinacionals no tindrien
cap raó per marxar de Catalunya. Cal
tenir en compte que Barcelona està con-
siderada una de les ciutats europees
més atractiva per als negocis.

PENSIONS
LES PENSIONS I LES 
PRESTACIONS D’ATUR
ESTARIEN GARANTIDES?
Segons els càlculs de la
conselleria d’Economia,
un Estat català indepen-

dent podria fer front perfectament a les
pensions i a les prestacions d’atur. Ac-
tualment, Catalunya aporta al voltant
d’un 19% de les cotitzacions socials de
l’Estat espanyol i només rep, en con-
trapartida, el 17% de les prestacions.   

IMMIGRACIÓ
QUÈ PASSARIA AMB LES
PERSONES QUE JA TENEN
DOBLE NACIONALITAT?
Hi ha molts ciutadans
estrangers que, al cap
d’un temps de residèn-

cia, han aconseguit la doble nacionali-
tat: l’espanyola i la del seu país d’ori-
gen. En un Estat català, la triple na-
cionalitat seria possible jurídicament
sempre que les noves lleis i els tractats
entre estats ho permetessin.

LLENGUA
EN QUINA SITUACIÓ
QUEDARIA EL CASTELLÀ
EN EL NOU ESTAT?
En una Catalunya inde-
pendent, el català pas-

saria a ser llengua d’Estat a tots els efec-
tes i esdevindria la llengua comuna en
l’espai públic. Pel que fa al castellà, i te-
nint en compte que és la primera llen-
gua de molts catalans, hauria de tenir
un estatus de reconeixement especial
a l’Estat català.

DOCUMENTS
EL CARNET DE CONDUIR
I ALTRES DOCUMENTS
SEGUIRIEN SENT VÀLIDS?
Després de la constitució
del nou Estat, s’haurien

de seguir aplicant les lleis espanyoles
en certs àmbits per facilitar la transi-
ció cap a la legislació pròpia. Per tant,
tots els documents continuarien sent
vàlids. De fet, ja s’està implantant el
carnet de conduir europeu, que facili-
taria molt les coses.

BARÇA
EN QUINA LLIGA 
JUGARIEN EL BARÇA
I L’ESPANYOL?
Jurídicament, les lligues
són creades per associa-

cions privades. Per tant, els dos equips
catalans podrien seguir jugant a la
Lliga de Futbol Professional (LFP) es-
panyola sense cap impediment legal. En
aquest sentit, també podrien jugar a
qualsevol altra lliga europea si ho vol-
guessin i fossin acceptats.

L’hora de la veritat

AGENDA NACIONAL4“La CUP no fa-
llarà. No anirem amb apriorismes ni amb
condicions impossibles de complir per
acabar fugint. Si els nostres vots són ne-
cessaris per fer una república catalana,
hi seran”. Són paraules recents d’Anto-
nio Baños, candidat de la CUP, un par-
tit que podria acabar sent imprescindi-
ble perquè el Sí aconsegueixi la majoria
absoluta a les pròximes eleccions del 27S.
Almenys així ho apunten les –sempre
poc fiables– enquestes i així ho assumeix,
“sense por”, la mateixa formació.

Darrerament, la CUP, a qui li pro-
nostiquen uns resultats que quan es va
presentar per primer cop a les elec-

cions al Parlament de Catalunya l’any
2012 no s’hauria ni imaginat,  ha volgut
deixat clar que, si l’aritmètica ho fa ne-
cessari, està disposada a donar suport a
un govern de Junts pel Sí. Ara bé, sen-
se formar-ne part ni investint Mas i sem-
pre condicionant-ho a un projecte de
“ruptura immediata” amb Espanya, a l'i-
nici d'un procés constituent i a un pla de
xoc social.

La formació de l’esquerra indepen-
dentista ha tancat així un debat que
s’havia creat durant l’estiu amb la vo-
luntat de centrar-se ara, en paraules de
Baños, en el que realment importa:
“forçar aquest escenari de ruptura”.

La CUP apunta alt i estén la mà 

Arnau Nadeu
BARCELONÈS NORD
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

El senyor Felipe González ens ha
insultat per babaus i ens ha equi-
parat amb els nazis i els feixistes.
Ens vol rentar la cara amb un
drap brut, donar-nos lliçons de
democràcia i ens convoca per
acomplir amb la llei, quan aquest
home se la va passar per l’arc de
triomf quan va voler. Va tenir al-
guns ministres del seu govern a la
presó i el tema de les clavegueres
dels GAL que no ha quedat gens
clar, a més de negociar amb ETA.
Això és la seva legalitat? 

Els d’OTAN no i, de cop i
volta, sorgeix a l’hora del refe-
rèndum OTAN sí... Què és aquest
despropòsit? Al congrés de Su-
resnes el PSOE defensava l’au-
todeterminació dels pobles.
Quina barra! Amb aquest pre-
àmbul, quan ens diuen que dia-
loguem, ho diuen seriosament?
Per més inri, Miquel Iceta i Du-
ran i Lleida els sembla d’allò més
bé la carta. És que tenen segres-
tada la dignitat o, per ventura,
no els en queda gens ni mica? No
s’han assabentat que l’actual pro-
cés de Catalunya ja és una quës-
tió de dignitat? Si entréssim en
les quëstions personals d’en Fe-
lipe González en podríem fer una
llista de moltes pàgines. No ens
hi posarem per no rebaixar-nos a
un nivell tan escarransit com el
del senyor expresident. Encara
que en el seu temps va haver de
dimitir amb un “Váyase señor
González, váyase” repetit mil i
una vegades pels membres del
PP, ara el PP i el PSOE van de
bracet a l’hora de defensar “Es-
paña como unidad de destino en
lo universal”. Nosaltres li po-
dríem dir ben alt “Cállese senyor
González, cállese”. Als barroers
no se’ls ha de donar treva.

4Infame
per Jordi Lleal

4Escorcolls i amenaces
per Quico Sallés

Aprofitant les tranquil·les hores
d’estiu, vaig anar amb la famí-
lia a prendre uns gelats. Està-
vem asseguts a la terrassa de la
gelateria quan em vaig fixar
que a la taula del costat hi ha-
via assegut un home que por-
tava un clauer i la funda del te-
lèfon mòbil amb l’adhesiu de
l’estelada. No amago que em va
passar pel cap si l’home també
devia portar tatuada l’estelada
en alguna part del seu cos. El cas
és que aquest símbol em va fer
despertar del meu estat de so-
par estiuenc i va activar la si-
nergia de les meves neurones.

El pròxim 27 de setembre el
calendari ens portarà a una
nova cita electoral: les Elec-
cions Autonòmiques. Unes elec-
cions que vénen centrades per
la qüestió identitària: la Cata-
lunya independent. I jo no dei-
xo de preguntar-me què passa
i què passarà amb la Catalunya
social. Perquè no ens engany-
em. La campanya independen-
tista no se centra en els temes
més conflictius que patim tots
els que vivim a Catalunya: l’a-
tur, les retallades en sanitat, en
educació i en serveis socials. No
es manifesta sobre la política de
privatitzacions del govern català
ni participa de cap proposta.

L’independentisme ha ge-
nerat la il·lusió que la inde-
pendència resoldrà totes les
qüestions econòmiques i fi-
nanceres de Catalunya. És a dir,
que serem més riscs. I és clar,
com a bons catalans que som, la

pela mana, i veig com cada dia
més engrescats, pel fet monetari
que no pas pel solidari, s’afe-
geixen a la causa independen-
tista. I així, com si fos un man-
tra tibetà, vaig escoltant: serem
més rics, més rics, més rics...
Però jo no m’ho crec perquè
veig com estan manipulant la
crisi econòmica per vendre cor-
tines de fum. I si no, ¿per què
necessiten crear un nou partit,
Junts pel Sí, amb una llista que
diuen que no està formada en la
seva majoria per polítics però
que, si guanyen, mira per on, el
senyor Artur Mas tornarà a ser
el president? Estan utilitzant
opinadors a través dels mit-
jans de comunicació per es-
tendre la idea que la indepen-
dència serà la sortida a la com-
plicada situació econòmica i
laboral i han treballat de valent
per ensorrar la idea del catala-
nisme com una ideologia que
aspirava a defensar el fet cata-
là però també la reforma i mo-
dernització d’Espanya.

Catalunya serà més plena
quan el futur de Catalunya pas-
si per treballar pel benestar de
les persones, perquè no hi hagi
pobresa, perquè hi hagi menys
desigualtats i perquè tots ple-
gats, els d’aquí i els d’allà, sigu-
em un poble unit.

Transformada la indepen-
dència en la idea principal de la
política catalana, si guanya l’in-
dependentisme, jo em pregun-
to: ¿continuarà sent Catalunya
una terra d’acollida?

per Mari Carmen Lozano

4No sóc independentista

Déu n'hi do la posada en esce-
na dels escorcolls. No hi ha res
com ser un Estat. "Es veu que la
Guàrdia Civil i la Fiscalia han
vist que les enquestes no els hi
anaven bé", assenyalava un cat-
xondo mentre pelàvem la gu-
àrdia a la seu de la Catdem. Sia
com sia, escenes com aquesta
s'aniran repetint. I això no vol
dir que no saben què busquen.
De fet, ja ho deuen tenir i ho do-
sificaran amb la professionali-
tat que ha de tenir un Estat sen-
se manies.

Igual que els insistents socis
de Súmate que reben amenaces
amb regularitat. Són trucades

des de València a destacats
membres de l'entitat indepen-
dentista d'ultres que ja han es-
tat localitzats i més o menys
identificats. No tot són trucades.
Alguns dels seus membres ex-
pliquen a sota veu i amb cura
que han rebut una fotografia de
la porta de casa seva amb la per-
tinent amenaça.

Fins ara l'independentisme
s'havia divertit. Ara vindran les
magres. Un preludi del que
passarà l'endemà del 27-S, la nit
electoral en què segurament
l'Estat veurà que els seus esfor-
ços no hauran aturat la victòria
independentista que s'albira.

@jordibarbeta: Ni Felipe González es ca-
paz de ofrecer un argumento contra la in-
dependencia que no sea la amenaza y el
miedo.

@eduardcabus: Jo sí que aniré a la
#Meridiana, no voldria pas que la senyora
Soraya m'agraís no haver-hi estat. #meri-
dianament.

@gerard_papi16: Em ric de tots els peri-
odistes de la central lechera que ja do-
naven per fet el fitxatge de De Gea i s’han
quedat amb un pam de nas.

#NyapGalàctic#Galimaties #Meridianament 
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@jaume_pros: Diu Iceta que la carta de
Felipe González insultant els catalans és el
consell d'un bon amic. Jo diria més: és tot
un reGAL.

@encampanya: Molt #jomeridiana però
quants dels qui hi aniran per la pàtria només
l'han travessat en cotxe dient: "Que és lleig
tot això"? #ladenúncia.

@egon19schiele: El Mandril de Florentino
Pérez especialitzant-se en el no-fitxatge
de De Gea, en la no-xilena de CR7... 
El no-va más!

Les serps d’estiu són, en llenguatge
periodístic, aquells temes que omplen
hores de ràdio i de tele, omplen planes
i planes de diari, sense tenir realment
cap rellevància informativa. És allò
d’haver d’omplir els informatius quan
tothom està de vacances, fins i tot les no-
tícies. Però aquest estiu, a més de les
serps, hi ha hagut escurçons. I uns
quants!

L’últim escurçó d’estiu ha estat el
protagonitzat per Xavier Garcia Albiol,
el flamant nou candidat del PP per a les
eleccions catalanes. Va ser ell qui, l’en-
demà dels incidents de Salou i els man-
ters, va sortir per dir que “els Mossos no
han estat a l’alçada de les circumstàn-
cies”. Pam! L’escurçó ja havia sortit del
cau i la veritat és que va cuejar força,
perquè les serps d’estiu sempre tenen
molt camp per córrer.

Podria ser un escurçó sense més si
no fos per la piulada del Kim Aulet, que
informava que el dia abans de la decla-
ració contra els Mossos, Xavier Garcia
Albiol s’havia reunit amb Ignacio Cosi-
dó, el director general del Cuerpo Na-
cional de Policía, al restaurant Barce-
loneta del Port Vell de la capital catalana.
Podria ser una casualitat, sí. Però en po-
lítica, més que casualitats el que hi
acostuma a haver són causalitats.

No sabem de què van parlar Garcia
Albiol i Cosidó, però que l’endemà d’un
dinar amb el director de la policia es-
panyola, el candidat del PP a Catalunya
qüestioni la policia catalana fa pensar
més en la causalitat que en la casuali-
tat. A més, no és el primer cop que pas-
sa. La seva predecessora al càrrec, l’A-
lícia Sánchez-Camacho, arran del cas
Camarga, també va qüestionar els Mos-
sos arribant a anunciar públicament que
renunciava a l’escorta dels Mossos per
demanar que la seva escorta policial fos
del CNP.

Vaja, que per al PP català, els Mos-
sos no són una qüestió d’estat. Perquè
quan es tracta de qüestions d’estat, el PP
–com el PSOE– no tenen cap mania a
empassar-se els gripaus que calgui. I, a
Espanya, la policia sempre ha estat una
qüestió d’estat, sempre s’ha defensat i
sempre s’ha blindat de qualsevol crítica
partidista. Però queda clar que si la po-
licia és catalana tot canvia. Una autèn-
tica frivolitat política, molt allunyada de
qualsevol sentit d’estat, a no ser que con-
siderin que Catalunya ja no forma part
de l’estat espanyol.

Una frivolitat i, sobretot, una injustí-
cia cap a un dels cossos policials més cas-
tigats d’arreu d’Europa. Perquè si bé és
cert que les policies democràtiques han
d’estar constantment fiscalitzades per la
societat i, per tant, pels mitjans de co-
municació, també ho és que, els últims
anys, cada cop que hi hagut controvèrsia
al voltant d’una operació dels Mossos, s’hi
ha posat la lupa. Mentre que, quan les co-
ses surten bé, s’hi passa de puntetes.

És el cas dels dos mossos que van sal-
var una família amb cinc criatures,
quan el seu cotxe era arrossegat per la
riera de Cunit cap al mar. Una història
de pel·lícula, en què dos germans mos-
sos, fora de servei, que eren al balcó del
seu apartament, van baixar espontà-
niament a salvar un cotxe i van jugar-se-
la per aconseguir salvar el pare i les cinc
criatures petites que hi havia dins del ve-
hicle, totalment inundat i anant riera
avall.

La història de Cunit és una història
commovedora, però, és clar, no aporta
rèdits polítics. Per això, tot i haver po-
gut ser una serp d’estiu, ha estat eclip-
sada pels escurçons. Vénen temps con-
vulsos. Temps farcits de punyals i men-
tides. Uns temps en què ja no hi haurà
espai per a les casualitats, perquè tot són
i seran causalitats.

4De les serps als escurçons
per David Bassa

La Diada d’aquesta setmana i el pròxim
27S estan sacsejant el país i, com a con-
seqüència, remouen Badalona tota. La
sensibilitat de país és a flor de pell, res-
pectant quin és per a cadascú el seu país,
però és evident que la mobilització es fa
pel nostre, és a dir, per Catalunya. Lli-
bertat o unionisme.

La passió política que tots hi estem
posant ha traslladat al primer pla la nos-
tra manera de comunicar-nos. Cert és
que, des de fa uns anys, gaudim d’un nou
sistema de comunicació, alhora ràpid i
econòmic, que es menja amb patates els
SMS. Es diu correu electrònic, també
email, amb la mania anglosaxona que
tots tenim. Al principi semblava una cosa
d’extraterrestres, i cada cop més va es-
devenir un sistema de transmetre de tot
que ens ha globalitzat i democratitzat. Les
darreres setmanes en rebem una allau,
d’aquests correus. Una paleta de colors
polítics intercanvien per la xarxa la in-
dependència, el federalisme, la “grande
y libre”. Cadascú a la seva bola.

La cosa no es queda aquí. Aquest in-
vent poderós del correu electrònic està
sent socialment vençut –gràcies als te-
lèfons i smartphones– pels Whatsapp,
Kik’s i altres eines. I no diguem del po-
der de les xarxes compartides: Facebook,
Twitter, Instagram, Pinterest, Youtu-
be... ufff!

Tot aquest grapat –ja és un cove sen-
cer– d’eines de comunicació són abas-
segadores, ens oprimeixen de tan a prop
que ens posen. De vegades cal descon-
nectar... Doncs no cal que us digui què
està passant aquestes setmanes amb la
batalla política i emocional que vivim pel
futur de Catalunya, a la qual sumem el
rebombori a la casa consistorial després
de la defenestració del senyor Garcia.

Aquest batec ciutadà que ressona
cada vegada més crea situacions que po-
den fins i tot ser perilloses o delicades.
Pensem, per exemple, en el fet que un
missatge –via correu electrònic, o des de
qualsevol xarxa–, es pot enviar a força
gent al mateix temps i a més és públic en
una colla de plataformes. Així, sovint no
saps qui rep el missatge, o on pot anar un
document o una senzilla opinió personal
que enviïs a un amic, conegut o saludat.

El llenguatge escrit sobre paper, les
cartes, té unes normes i uns formularis
que et fan escriure les coses d’una ma-
nera més formal. El llenguatge oral et
permet expressar coses molt diferents
utilitzant les mateixes paraules, però el
correu electrònic i les xarxes que es
mouen per Internet poden crear confu-
sions imperdonables, políticament in-
correctes.

Es diu que l’home és amo dels seus
silencis i esclau de les seves paraules; al
moment que ens toca viure –d’altra
banda engrescador i sublim– ara hi
hem d’afegir que també pot ser amo i es-
clau dels correus electrònics i piulades i
missatges que rep i envia, sobretot rep,
perquè cada dia se’n reben més de mis-
satges, una munió dels quals ha d’anar
directament a la paperera virtual. Una
pèrdua de temps afegida, que va a més
i arribarà al súmmum la setmana del 21
al 27 d’aquest mes.

De totes maneres, benvingut sigui el
correu electrònic, el missatge i el tuit,
sempre i quan es mantingui una pre-
missa: tenir-ne una sola adreça. Més d’u-
na et pot fer parar boig!

Ah!, i que l’allau de contactes no ens
faci perdre el seny a l’hora d’encarar-nos
amb l'urna. Hi ha el futur d’aquest petit
país en joc!

4Batalles polítiques a la xarxa
per Estanis Alcover i Martí

Un diari obert

4De les serps als escurçons

Aire fresc

Opinió en 140 caràcters
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L’Ajuntament de Badalona ha
començat el nou curs polític re-
clamant l’atenció dels futurs
màxims representants institu-
cionals del país, els caps de
llista de les candidatures que es
presentaran a les eleccions del
27 de setembre. Tot i que l’al-
caldessa, Dolors Sabater, ha
insistit en què no faria cam-
panya per cap formació en con-
cret, ha convidat les seves cares
visibles a la Casa de la Vila.
“L’objectiu és que els candi-
dats coneguin de primera mà
quines són les necessitats i les
potencialitats de la ciutat”, afir-
ma Sabater.

Al contrari de l’opció adop-
tada per l’alcaldessa, els regi-
dors Laia Sabater i Jose Téllez
han pres partit de cara a les
eleccions del 27 de setembre,
posicionant-se a favor de la
CUP.

Precisament el cap de llista
de la formació de l’esquerra
independentista, Antonio Ba-
ños, ha estat l’últim que de
moment s’ha reunit amb l’al-
caldessa, el passat 4 d’agost.
“Badalona és ara la Catalunya
que nosaltres volem perquè
s’hi governa de forma trans-
formadora i popular”, va afir-
mar el candidat.

El primer a passar per la
Casa de la Vila, el 31 d’agost, va
ser Raül Romeva, cap de llista
de la candidatura indepen-
dentista Junts pel Sí. L’econo-
mia i les infraestructures van

tenir un rol protagonista en la
trobada, a través de qüestions
com els laterals de l’autopista
C-31, el Museu del Còmic o el
deute que la Generalitat man-
té amb la ciutat.

L’endemà de la trobada amb
Romeva, Sabater es va reunir
amb el candidat de Catalunya Sí
que es Pot, Lluís Rabell, en
una trobada centrada en el pes
territorial de Badalona a Cata-
lunya. “Cal invertir en l’auto-
pista, la realització d’equipa-
ments educatius i també cal
poder lluitar contra l’atur i la
pobresa”, afirma l’alcaldessa.
Unes inversions que, segons
Sabater, són necessàries perquè
Badalona recuperi el pes espe-
cífic com a tercera ciutat del
país.

Ara a Sabater només li falta
reunir-se amb Miquel Iceta
(PSC), Inés Arrimadas (Ciuta-
dans) i Xavier Garcia-Albiol
(PP). Aquest últim, segons de-
claracions de l’alcaldessa a Lí-

nia Nord, no ha respost la in-
vitació.

REUNIÓ AMB CCOO
Més enllà de la ronda amb re-
presentants polítics, Sabater
també s’ha reunit amb el se-
cretari general de CCOO a Ca-
talunya, Joan Carles Gallego. El
sindicat manté el costum de
sol·licitar una trobada als al-
caldes badalonins quan aquests
accedeixen al càrrec. En l’ante-
rior mandat, però, Xavier Gar-
cia-Albiol no va respondre la
petició de CCOO. 

Gallego va aprofitar la reu-
nió per demanar a l’alcaldessa
que les empreses proveïdores
de l’Ajuntament ho facin en
base al treball i al salari digne.
Per la seva banda, Sabater va
assenyalar que el sindicat i el
consistori van coincidir en la
necessitat de reactivar econò-
micament Badalona, així com
de millorar les condicions la-
borals dels treballadors.

Sabater i Baños durant l’última trobada a l’Ajuntament. Foto: Ajuntament

Dolors Sabater es reuneix 
amb els caps de llista del 27-S

» L’alcaldessa ha decidit no fer campanya per cap partit
» Els regidors Laia Sabater i Jose Téllez s’han posicionat per la CUP

L’Ajuntament busca rastres de
l’Operació Púnica al consistori

POLÍTICA4L’alcaldessa de Ba-
dalona, Dolors Sabater, ha de-
manat a totes les àrees de l’A-
juntament que investiguin els
seus contractes públics amb
l’objectiu d’esbrinar si hi figu-
ra alguna empresa relacionada
amb l’Operació Púnica, segons
ella mateixa ha confirmat a Lí-
nia Nord. “Volem saber si hi ha
empreses que van rebre algun
tracte de favor de l’antic go-
vern”, afirma.

Sabater ha enviat una carta
a l’exalcalde Albiol per dema-
nar-li que aclareixi el contingut
de la reunió que com a batlle va
mantenir amb Cofely-GDF

Suez, empresa investigada
arran d’aquesta trama de pre-
sumpta corrupció. “No sabem
fins a quin punt el consistori
pot estar compromès amb la
trama”, afirma l’alcaldessa. A
més, Sabater també li va pre-
guntar per escrit quins alts di-
rigents del PP li van demanar
que mantingués la trobada. Per
ara, l’exalcalde no ha respost.

Qui sí que s’ha manifestat és
el portaveu del PP a l’Ajunta-
ment, Joan Fernández. “No
trobaran cap contracte fet du-
rant el nostre mandat que no
s’ajusti totalment a la legalitat”,
assegura el regidor.

Mariano Rajoy i Pedro
Sánchez aterren a Badalona
CAMPANYA4Setmanes abans
de les eleccions a la Generalitat
convocades pel 27 de setembre,
Badalona ha estat escollida
pels dos grans partits de l’estat
espanyol a l’hora de transmetre
el seu missatge.

Primer va ser el president
del govern espanyol i del Partit
Popular, Mariano Rajoy, qui
va visitar la ciutat el passat dis-
sabte al migdia, coincidint amb
la clausura de l’escola d’estiu del
PP a Lloret de Mar. Rajoy va vi-
sitar el barri de Llefià acom-
panyat de l’exalcalde Xavier

Garcia Albiol. Tots dos es van li-
mitar a parlar amb uns quants
veïns i a dinar plegats.

ARA, TORN PER A SÁNCHEZ
Després de la visita del màxim
responsable de l’executiu es-
panyol, dissabte serà el torn del
secretari general del PSOE, Pe-
dro Sánchez. El cap de l’oposi-
ció participarà en un míting al
Pavelló de la Plana, acompan-
yat del primer secretari del
PSC, Miquel Iceta, i del primer
secretari del PSC de Badalona,
Àlex Pastor.

Servei permanent | Urgències i emergències socials
Des d’aquest mes de setembre Badalona disposa d’un servei permanent per atendre
les urgències i emergències socials que es produeixin a la ciutat. En haver-se adherit
a un conveni entre l’Àrea Metropolitana i Barcelona, Badalona disposarà d’un servei

permanent d’atenció psicosocial les 24 hores del dia i durant els 365 dies de l’any.

Redacció
BADALONA
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Possibles mesures per millorar
l’accessibilitat als barris

SOCIETAT4L’Ajuntament de
Badalona estudiarà la possibi-
litat d’oferir mesures temporals,
com un servei de microbús,
que millorin l’accessibilitat en
aquells barris de Badalona on
l’orografia del terreny repre-
senti un obstacle per a la gent
gran o les persones amb mobi-
litat reduïda, tal com ha con-
firmat a Línia Nord l’alcaldes-
sa Dolors Sabater. És el cas de
tots els barris ubicats a l’ entorn
de la Serra d’en Mena, com
Sant Antoni i Sant Joan de Lle-
fià, la Pau i la Salut. Les mesu-
res transitòries suposarien una
solució temporal, però l’Ajun-
tament té la voluntat d’acabar
definitivament amb les barre-
res arquitectòniques a la ciutat,
prioritzant les zones més habi-
tades com Llefià.

COMPROMÍS ADQUIRIT
Precisament, el plantejament
de mesures temporals arriba
després que l’Associació de
Veïns de Sant Joan de Llefià-
Gran Sol convoqués el passat
30 d’agost una trobada amb re-
presentants del govern muni-
cipal i dels grups de l’oposició.
L’objectiu era traslladar de nou
la reivindicació d’unes rampes
mecàniques al carrer Juan Va-
lera, que uneix els barris de Lle-
fià i la Salut. Aquell mateix

dia, Dolors Sabater va adquirir
el compromís d’abordar el pro-
blema de les barreres arqui-
tectòniques arreu de la ciutat.
“No farem res sense haver-ho
parlat abans amb les entitats”,
avisa l’alcaldessa.

En aquest sentit, l’Associa-
ció de Veïns de Sant Joan de
Llefià-Gran Sol es mostra sa-
tisfeta amb la postura de l’al-
caldessa. “El compromís que
Sabater va expressar davant
dels veïns no s’havia produït
mai abans amb cap alcalde”, as-
segura el president de l’asso-
ciació, Jordi Mesas. “El govern
del PP va adquirir un compro-
mís amb la boca petita i va
presentar un projecte de cinta
transportadora que no era via-
ble”, afegeix. 

Per la seva banda, l’actual lí-
der del govern municipal tam-
bé fa referència a la proposta
presentada per l’executiu d’Al-
biol. “El projecte no existia
com a tal. Era una idea, però
sense els informes tècnics com-
plets ni un pressupost elabo-
rat”, explica Sabater.

Tant l’entitat veïnal com el
consistori eviten assenyalar da-
tes concretes a partir de les
quals es poden començar a fer
efectives les millores. De mo-
ment, tots dos actors s’empla-
cen a pròximes reunions. 

Voluntaris Badalona es reafir-
ma en la voluntat que l’Ajunta-
ment mantingui la figura d’un
coordinador de l’entitat que
formi part de l’estructura del
consistori i, per tant, rebi un sou
públic. “No és possible seguir
amb la feina realitzada fins ara
sense una remuneració i la in-
fraestructura i el personal que
proporciona l’Ajuntament”, ar-
gumenta Joan Escalada, actual
coordinador. 

L’entitat, que tradicional-
ment dóna suport a activitats
d’oci, civils i culturals organit-
zades per l’Ajuntament, va de-
cidir trencar amb el consistori
després que el govern munici-
pal no inclogués la figura del co-
ordinador entre els 12 càrrecs
de confiança dels quals podia
disposar. 

L’assemblea de l’entitat va
prendre la decisió per unani-
mitat, amb un total de 171 vots
favorables. De la mateixa ma-
nera, els seus integrants van de-
cidir que sí que col·laborarien
en altres esdeveniments de cai-
re social com el Banc d’Ali-

ments, les visites a residències
o les activitats a Can Ruti.

D’altra banda, Voluntaris
Badalona va aprofitar per co-
municar que l’Ajuntament en-
cara no ha fet efectiu el paga-
ment de les subvencions con-
cedides durant el 2014 i també
el 2015.

TRANSPARÈNCIA
Per la seva part, l’Ajuntament
emmarca la decisió en un can-
vi de model de les relacions en-
tre les entitats i el consistori. Un
model que, segons la regidora

de Participació Fàtima Taleb,
s’ha de basar en “la transpa-
rència, l’eficiència i la definició
clara dels rols”. Taleb, a més, la-
menta que Voluntaris Badalo-
na hagi pres aquesta decisió en
un moment en què la junta
d’aquesta entitat i l’Ajuntament
ja havien acordat un calendari
de treball.

Escalada deixa la porta
oberta a negociar amb l’Ajun-
tament aquest canvi de model.
Ara bé, sempre i quan el govern
municipal mantingui la figura
d’un coordinador remunerat. 

Continuaran col·laborant en iniciatives com els bancs d’aliments. Foto: Arxiu

Voluntaris Badalona insisteix
a mantenir un coordinador
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El Consell Econòmic i Social,
pendent d’un tràmit jurídic

SOCIETAT4Un tecnicisme ju-
rídic és l’últim entrebanc en el
camí del Consell Econòmic i
Social, una taula de treball i
participació de diversos agents
socials i econòmics de la ciutat.
Després que representants del
govern municipal hagin man-
tingut diverses reunions amb
empresaris, comerciants o sin-
dicats, el consistori s’ha trobat
un escull inesperat. I és que  ha
constatat que a Badalona ja hi
ha registrat un Consell Econò-
mic i Social des de la dècada
dels anys 80, creat per l’equip
de govern del moment i que no-

més va reunir-se en una ocasió.
“Estem realitzant consultes ju-
rídiques per comprovar si n’hi
ha prou renovant els estatuts
d’aquest ens existent o n’hem
de crear un de nou”, explica el
regidor de l’Àmbit Badalona
Pròspera i Sostenible, Àlex Ma-
ñas.

L’objectiu del consell és im-
pulsar la reactivació econòmi-
ca i generar ocupació. Està pre-
vist que a finals d’any es tiri en-
davant una proposta de mi-
crocrèdits per donar suport a
emprenedors i petites i mitja-
nes empreses.

Passejar pel carrer, alçar la vis-
ta i topar-se amb dues girafes i
el seu cadell que caminen al rit-
me de la música. Això és el
que hauran experimentat molts
ciutadans de Gwangju (Corea
del Sud) a través de l’espectacle
de teatre de carrer “Girafes”,
que la companyia badalonina
Xirriquiteules ha portat aquests
dies al país asiàtic. La com-
panyia va rebre l’encàrrec di-
rectament per part del govern
coreà i l’espectacle ha servit
per celebrar la inauguració de
l’Asian Cultural Center.

PÚBLIC SATISFET
Els integrants de Xirriquiteula
tornen amb bones sensacions
de l’experiència coreana. I és
que, segons explica el respon-
sable de la gira, Camilo Ver-
nazza, el públic local ha rebut
molt bé l’espectacle. “Al públic
li ha agradat molt i l’organitza-
ció del certamen ens ha cuidat
molt bé”, afirma. Tot i que Ver-
nazza reconeix que la interacció
amb el públic és diferent quan
viatgen a Àsia, afirma que pre-

cisament el secret de “Girafes”
és ser un espectacle pensat per
adaptar-se a qualsevol realitat
cultural. En part, aquesta adap-
tació és possible gràcies a la
música. Més concretament grà-
cies a l’Steel Drum, instrument
que toca Vernazza i que carac-
teritza l’espectacle.

Ara bé, el mateix Vernazza
reconeix que la companyia ha
d’estar disposada a acceptar
propostes per adaptar “Girafes”
en funció del país on actua.
“En l’última visita a la Xina els
organitzadors ens van demanar

que no passéssim amb les xan-
ques per sobre els nens, ja que
consideraven que portava mala
sort”, recorda.

INTERNACIONALITZACIÓ
El viatge de Xirriquiteula a Co-
rea no és un fet aïllat. La com-
panyia es troba immersa en un
procés d’internacionalització,
sobretot consolidant la seva
presència als circuits teatrals
asiàtics. Actualment, Xirriqui-
teula està negociant una possi-
ble estada a Hong Kong al llarg
de 2016.

La companyia Xirriquiteula, en una actuació recent. Foto: Xirriquiteula

La companyia Xirriquiteula
torna satisfeta de Corea
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Televisió i Ràdio Badalona no
se cenyiran als blocs electorals
COMUNICACIÓ4Els mitjans
de comunicació públics de Ba-
dalona informaran exclusiva-
ment a partir de criteris perio-
dístics durant la campanya
electoral de les eleccions del 27
de setembre. 

Teleb i Ràdio Ciutat de Ba-
dalona no seguiran la política
de blocs electorals, sistema es-
tablert per la Junta Electoral
Central que estableix una quo-
ta de pantalla regulada per
cada partit en funció de la seva

representació parlamentària.
El consell d’administració de
Badalona Comunicació, em-
presa pública titular d’amb-
dós mitjans, ha aprovat la me-
sura amb sis vots a favor i no-
més un en contra, correspo-
nent al conseller nomenat a
proposta del PP. 

Així doncs, els periodistes
d’aquests mitjans podran se-
guir per primera vegada una
campanya exclusivament amb
criteris professionals.
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Santa Coloma

Santa Coloma de Gramenet ja
ha tornat a la rutina després de
la Festa Major que la ciutat ha
viscut del 4 al 7 de setembre. El
repic de campanes i el seguici
van donar el tret de sortida a
quatre dies de celebració en
què s’han ofert 114 activitats lú-
diques i culturals, amb con-
certs, exposicions, teatre, ci-
nema a la fresca, gastronomia,
esports o activitats infantils i
tradicionals.

Enguany la majoria d’actes
han tingut un marcat accent co-
lomenc, ja que el 80% de les
propostes de la festa comptaven
amb la presència d’entitats i ar-
tistes de la ciutat. “La Festa
Major és el resultat d’un any de
treball, pensat per a la ciuta-
dania”, deia l’alcaldessa Núria
Parlon abans de la Festa Major.
“Hem de viure-la amb respon-
sabilitat i respecte per la ciutat”,
afegia. I sembla que els dos
objectius s’han complert, ja que
l’Ajuntament es mostra satisfet
de la participació que s’ha re-
gistrat en tots els actes i asse-
gura que no s’ha produït cap in-
cident remarcable al llarg dels
quatre dies que ha durat la
Festa Major.

ELS MOJINOS, PROTAGONISTES
La banda de rock Mojinos Esco-
zíos ha acaparat bona part dels flai-
xos i atencions durant la Festa Ma-
jor. És lògic, tenint en compte que
el grup liderat per Miguel Ángel
Rodríguez “El Sevilla” no només

va protagonitzar un concert el
primer dia de festa a la Plaça de la
Vila, sinó que també va ser l’en-
carregat de dur a terme el Pregó de
Festa. L’Ajuntament qualifica
d’“excepcional” l’afluència de gent
que es va registrar durant el con-
cert dels Mojinos, que van com-
partir escenari amb Retambatú
Percussió i Disco Route M8.

El consistori considera que la
participació massiva és una eina
integradora per als veïns de la ciu-
tat. A més, fonts de l’Ajuntament
afirmen que enguany la festa no
només ha estat al servei dels co-
lomencs i colomenques, sinó que
s’ha registrat un augment de les
persones de fora de Santa Coloma
que han acudit a algunes de les
propostes ofertes per la Festa Ma-
jor. “Entenem que vénen perquè
hi ha una oferta àmplia i diversa
d’actes”, argumenten fons de l’A-
juntament. Lògicament, l’afluèn-

cia de visitants, i fins i tot la gran
participació local, han estat moti-
vades pel fet que la immensa ma-
joria dels actes de la festa han es-
tat gratuïts. De fet, només l’ac-
tuació de la humorista i actriu Ana
Morgade al Teatre Sagarra era de
pagament.

TRIOMF DE LA GASTRONOMIA
Una altra iniciativa que, segons l’A-
juntament, ha destacat especial-
ment al llarg dels quatre dies de
Festa Major ha estat el Corre-
Tapa. Enguany s’ha celebrat tant
dissabte com diumenge i ha batut
rècords de participació, amb la im-
plicació de 56 bars i restaurants de
la ciutat. 

D’altra banda, la gastronomia
colomenca també va ser present a
la festa a través de la Nit de Tapes
al Mercat de Singuerlín, que en-
guany tenia la novetat de les ac-
tuacions en directe.

El concert de Mojinos Escozíos va ser multitudinari. Foto: Ajuntament

La Festa Major conclou 
amb èxit de participació

» L’Ajuntament destaca l’actitud cívica dels colomencs durant la festa
» La Festa Major Alternativa també registra una bona afluència

Can Sisteré, 25 anys 
de promoció de l’art local

CULTURA4En el marc de la
Festa Major, el Centre d’Art
Contemporani Can Sisteré va
inaugurar el dia 5 de setembre
una exposició batejada amb el
nom de “Can Sisteré, 25 anys
d’art”, basada en el fons docu-
mental dels catàlegs publicats
en el seu quart de segle d’his-
tòria. Fins a l’1 de novembre
també s’hi pot trobar una mos-
tra d’obres de diversos artistes
colomencs i que hi han exposat,
entre els quals hi ha David Ar-
cega, Azagra-Revuelta, Rosa
Blanchart o Iván Bolancer.

Des de l’any 1990, quan es
va inaugurar, Can Sisteré s’ha
caracteritzat per la seva oferta
d’exposicions d’art, visites guia-
des, tallers de diverses disci-
plines, taules rodones, confe-
rències o cursos de divulgació.

Entre els seus objectius
principals, el centre d’art es
planteja promoure i difondre
projectes d’artistes i col·lectius
locals, donar suport a la creació
emergent, així com la difusió
de projectes singulars i d’artis-
tes de referència, buscant la
col·laboració amb institucions.

Convocades dues beques 
per a la recerca històrica

SOCIETAT4Aprofundir en el
coneixement de l’encaix i l’e-
volució de Santa Coloma de
Gramenet en el context metro-
polità de Barcelona. Aquest és
l’objectiu de la beca “La ciutat
metropolitana”, convocada per
l’Ajuntament. Enguany, els tre-
balls s’hauran de centrar en
l’àmbit del transport i hauran
de partir de la base comparati-
va respecte a la realitat de
l’Hospitalet de Llobregat. 

D’altra banda, la segona
beca rep el nom d’“El Museu
als barris”. En aquest cas, l’ob-

jectiu és aprofundir en el co-
neixement de cada barri de la
ciutat. La tria del barri queda
a la lliure elecció dels partici-
pants.

QUEDEN 5 DIES
El dia 15 de setembre finalitza
el termini de presentació de
sol·licituds. L’import de cada
beca és de 2.500 euros, que es
lliuraran en dos pagaments. El
primer en el moment de la
sol·licitud i el segon en el mo-
ment de presentació del treball
de recerca.

Solidaritat | Col·laboració amb la lluita contra el càncer
La Fundació contra el Càncer Infantil de Sant Joan de Déu col·labora amb l’organit-

zació del torneig de futbol base del CF Singuerlín, que se celebrarà demà. Durant tota
la jornada hi haurà instal·lada una carpa per recaptar fons i es podran comprar polse-

res Candela, l’import de les quals es destinarà íntegrament a investigació. 

Redacció
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Exposició sobre el centenari 
de l’Església Major 

PATRIMONI4El Museu Torre
Balldovina ha inaugurat l’ex-
posició “Església Major, histò-
ria i arquitectura 1915-2015”,
que repassa el passat i les ca-
racterístiques d’aquest edifici
colomenc emblemàtic.

El viatge en el temps dins
l’exposició comença el 1912,
moment de col·locació de la pri-
mera pedra i s’allarga fins a l’ac-
tualitat. Es tracta, doncs, d’una
evolució exposada molt visual-
ment, encara que també comp-
ta amb el suport de textos ex-
plicatius i testimonis materials
d’una antiguitat considerable.

L’objectiu principal és rei-
vindicar el paper rellevant que
té l’Església Major en el patri-
moni colomenc. L’edifici con-
serva empremtes modernistes
de l’època i representa una de
les darreres construccions d'es-
til neogòtic català, amb signi-
ficatius elements formals, com
la portalada ogival i el gran fi-
nestral de façana.

Més enllà de l’àmbit artístic
també es vol reivindicar la vida
parroquial que hi ha tingut lloc
en aquests cent anys, reme-
morant actes litúrgics o cele-
bracions religioses. 

La pròxima sessió plenària de la
Diputació de Barcelona, pre-
vista per al pròxim 3 d’octubre,
podria tenir Núria Parlon com
a protagonista. Almenys, aques-
ta és la intenció de la CUP. 

El 29 de juliol, l’ens provin-
cial va celebrar un Ple extraor-
dinari per aprovar el nou carti-
pàs, després de les eleccions
municipals. Durant la sessió es
van nomenar quatre vicepresi-
dents, mentre que la presiden-
ta Mercè Conesa va anunciar
posteriorment que l’alcaldessa
de Santa Coloma de Gramenet,
Núria Parlon, seria finalment la
vicepresidenta cinquena. 

“NOMENAMENT OPAC”
La CUP no va tardar a mani-
festar el seu desacord amb el
nomenament de Parlon, quali-
ficant-lo d’”opac”, i conside-
rant que s’havia fet d’esquena al
Ple i a l’opinió pública. “No
podem acceptar que Conesa
anunciï en roda de premsa un
nomenament via decret des-
prés de celebrar el Ple”, argu-
menta la diputada de la CUP

Maria Rovira, en declaracions
a Línia Nord. “Això no ens va
permetre preguntar quin seria
el seu sou o les funcions que se
li atorgarien”, afegeix Rovira.
Després del nomenament de
Parlon, la CUP va afirmar que
el càrrec era una “vicepresi-
dència fantasma”.

Les vacances d’estiu i la
conseqüent aturada de l’activi-
tat a la Diputació han provocat
que el tema quedi aparcat, al-
menys a nivell institucional,
fins ara. En aquest temps, la
CUP afirma que s’ha posat en

contacte amb els diferents
grups polítics amb representa-
ció a la Diputació. “Alguns s’han
mostrat tan sorpresos com no-
saltres pel nomenament”, as-
segura Rovira. “No sabem si la
seva sorpresa es traduirà en
accions concretes”, afegeix. La
diputada avisa que el Ple del 3
d’octubre serà el moment per
demanar explicacions.

Per altra banda, Línia Nord
s’ha intentat posar en contacte
amb Parlon, la qual cosa no ha
estat possible. L’alcaldessa ha
al·legat motius d’agenda. 

La Diputació celebrarà el seu pròxim Ple el 3 d’octubre. Foto: Arxiu

La CUP recela del nomenament
de Parlon a la Diputació

Redacció
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Sant Adrià

L’Ajuntament valora positiva-
ment la participació ciutadana
i la implicació de les entitats del
municipi en la Festa Major que
va finalitzar el 8 de setembre.  A
més, el consistori es mostra
satisfet de la rebuda que han
tingut les tres principals nove-
tats d’enguany, com són la Fes-
ta Jove, la Fira d’Artesania i Ali-
mentació i les tardes de la pla-
ça de la Vila. En un comunicat,
l’Ajuntament celebra que la
Festa Jove hagi servit per a la
“promoció de grups novells de
música locals”.

D’altra banda, les activitats
familiars de la Festa del Mar i
la Festa del Riu han estat les ac-
tivitats amb més afluència de
públic, com ja és habitual en els
últims anys. 

PRESÈNCIA ESPORTIVA
L’esport ha estat un element
destacat durant la festa. Per
començar, el president del Club
Balonmano Adrianense, Ángel
Bustamante, va ser el pregoner
de la festa. El seu discurs va
transcendir el món de l’esport
i va reclamar que es continuï
apostant per la cultura, l'edu-
cació i la sanitat. L’esport va se-
guir sent protagonista al llarg de

la festa, amb esdeveniments
com la Cursa Popular, que con-
tinua sent un dels plats forts i va
registrar 350 persones inscrites.

L’Ajuntament considera que
la Festa Major d’enguany ha
complert el seu objectiu prin-
cipal, que segons el consistori
era “arribar a tothom i que els
ciutadans i ciutadanes ocupes-
sin els carrers de la ciutat  i en
gaudissin”.

Les activitats familiars van tenir gran poder de convocatòria. Foto: Ajuntament

Bona acollida de les noves
propostes de la Festa Major
» L’Ajuntament fa un balanç positiu de la Festa Jove

» El consistori valora especialment la implicació de les entitats

El desmantellament de les tres
xemeneies causa discòrdia

EQUIPAMENTS4L’Ajuntament
i la Plataforma per a la Con-
servació de les Tres Xemeneies
de Sant Adrià mantenen posi-
cions allunyades respecte a la
gestió que s’ha de fer d’aquest
equipament.

Els punts de conflicte són
bàsicament dos, el primer dels
quals fa referència al valor pa-
trimonial. “Han deixat la pell i
s‘han endut l’ànima”, diu Roger
Hoyos, membre de la plata-
forma en referència als ele-
ments que Endesa, propietària
de l’antiga central tèrmica, ja ha
desmantellat. Tot i que el con-
sistori argumenta que no podia
denegar la llicència d’enderro-

cament a la companyia elèctri-
ca, Hoyos segueix insistint. “Si
l’equipament ja estigués de-
clarat com a Bé Cultural d’In-
terès Local, s’haurien pogut
salvar més coses”, afirma. 

En aquest sentit, la regidora
d’Urbanisme de Sant Adrià, Ru-
tho Soto, explica que ja treballen
en aquesta declaració. “Això
ens permetrà protegir el patri-
moni i també crear un nou ba-
rri amb equipaments, zona ver-
da i immobles”, explica. Preci-
sament, aquest és l’altre punt de
desavinença entre Ajuntament
i plataforma, ja que la segona
afirma que el municipi no ne-
cessita un barri nou.

ERC proposarà que 
Sant Adrià entri a l’AMI

POLÍTICA4El pròxim Ple Mu-
nicipal de Sant Adrià de Besòs
se celebrarà el 28 de setembre,
l’endemà de les eleccions al
Parlament de Catalunya, i el
grup municipal d’ERC s’ha
plantejat un objectiu concret:
aconseguir que Sant Adrià sigui
el primer municipi a adherir-se
a l’Associació de Municipis per
la Independència (AMI) des-
prés dels comicis.

La setmana vinent els re-
publicans començaran la ron-

da de contactes amb la resta de
grups municipals, i per ara 
se’ls presenta un repte difícil.
“PP i Ciutadans ja ens han tan-
cat la porta. Algunes de les al-
tres forces prendran la decisió
en funció dels resultats electo-
rals”, avança el regidor Rubén
Arenas. 

Per a ERC, l’entrada a l’AMI
és decisiva perquè Sant Adrià
no es quedi al marge del procés
constituent que, asseguren, co-
mençarà a partir del dia 28.

Nova informació sobre els
primers ajuntaments a l’Arxiu
HISTÒRIA4L’Arxiu Municipal
disposa de nova informació re-
lativa als primers ajuntaments
constituïts a Sant Adrià després
del Decret de Nova Planta. Es
tracta d’una col·lecció de vuit
documents datats entre 1783 i
1810, i que han estat donats per
Martí Martori.

La documentació adquirida
proporciona dades sobre l'e-
lecció i la composició dels mem-
bres dels primers consistoris,

com batlles, regidors i síndics
procuradors. L’estat de con-
servació dels documents és
molt bo, segons afirma l’Ajun-
tament, i també aporten noves
dades sobre el primer escut
municipal. 

L’arxivament d'aquesta
nova documentació permet am-
pliar l'antiguitat del fons mu-
nicipal en trenta anys, ja que,
fins ara, aquest només arriba-
va a l'any 1813.

Can Rigalt | Comença la rehabilitació
Els treballs de rehabilitació de la masia de Can Rigalt començaran du-

rant la segona quinzena de setembre. L’objectiu de les obres és resoldre
els problemes de filtracions d’aigua que té l’equipament. El treball prin-

cipal serà l’enderroc de les cobertes actuals, que seran substituïdes.

Redacció
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Barcelona acostuma a ser el
centre neuràlgic de la comme-
moració de l’11 de setembre de
1714, però molts altres pobles i
ciutats de Catalunya van jugar
un rol destacat, no només en el
setge borbònic, sinó en el trans-
curs de la Guerra de Successió.
Aquest és el cas de Montgat.

Avui al vespre el municipi
celebrarà per quarta vegada la
recreació històrica “Montgat
1705”, que recorda el desem-
barcament que les tropes aus-
triacistes van realitzar a Mont-
gat el 22 d’agost d’aquell any.

MÚSICA I TORXES
A dos quarts de nou del vespre,
el grup de rock Natural Thing
serà l’encarregat de donar el tret
de sortida a la vetllada davant
el Turó de Montgat. Durant

l’actuació, els veïns voluntaris es
convertiran per un moment en
soldats de les tropes austria-
cistes que arribaran per terra o
per mar. Des de l’aigua, dife-
rents embarcacions lleugeres i
nedadors carregats de torxes re-
crearan el desembarcament de
fa 310 anys.

A més, la commemoració
també comptarà amb vaixells
antics, com el Quetx Ciutat de
Badalona, així com amb els
Miquelets de Badalona, els Cui-
rassers de Moià o els Bufons de
Toc i del Foc. Un cop finalitza-
da la recreació, el protagonista
serà el festival de música jove
Enroka’t a la sorra, amb la pre-
sència de les bandes The High
Connection, Pirat’s Sound Sis-
tema i Sherpah.

PETITA VICTÒRIA
El desembarcament austriacis-
ta a Montgat té especial relle-
vància història si es té en comp-
te que es tracta d’una petita vic-

tòria en una guerra que va aca-
bar amb Catalunya derrotada. 

L’arribada a Montgat va per-
metre a les tropes obtenir pri-
mer una posició de defensa
per, posteriorment, atacar i
ocupar Barcelona. Unes tropes
que estaven formades en gran
part per catalans, com els 7.000

homes de la unitat paramilitar
dels Vigatans. Aquests anaven
acompanyats d’homes d’altres
procedències, com ara anglesos,
holandesos o austríacs.

Els organitzadors de “Mont-
gat 1705” consideren que el
desembarcament és encara
molt desconegut per la població

catalana. Precisament, insis-
teixen en la importància que té
recordar aquest episodi per
mantenir viva la memòria his-
tòrica de la comarca.  A això cal
sumar-hi el fet d’haver escollit
el dia 10 de setembre, la qual
cosa permet escalfar motors
de cara a la Diada.

Viatge en el temps per la Diada
» L’Ajuntament del municipi i Platges de Montgat organitzen per quarta vegada “Montgat 1705”

» L’acte commemora el desembarcament de les tropes austriacistes al poble el 22 d’agost d’aquell any

La platja de Montgat reviurà el desembarcament de 1705 avui a la nit. Foto: Arxiu

Espai Jove | Obertes les inscripcions
Durant tot el mes de setembre estaran obertes les inscripcions per realitzar cursos a

l’Espai Jove, organitzats per la regidoria de Joventut. Els cursos oferts estan dedicats
al còmic i el dibuix manga, teatre, dansa artística i hip hop i classes de repàs per a

alumnes d’ESO. Les inscripcions es poden fer a l’Espai Jove de 16:30 a 20h.

Redacció
MONTGAT



17 | 

Tiana
línianord.cat 10 setembre 2015

Convocatòria oberta per 
rebre ajudes de menjador

SOCIETAT4L’Ajuntament de
Tiana ha obert el període d’a-
torgament d’ajudes individuals
al servei de menjador per a
nens i nenes de l’escola bressol
que es trobin en situacions
econòmiques i socials desafa-
vorides. Segons l’Ajuntament,
l’objectiu de la convocatòria
és, precisament, evitar que les
famílies més desafavorides es
vegin obligades a renunciar al

servei de menjador. Un altre
objectiu és garantir una bona
alimentació infantil.

Les sol·licituds d’ajuda es
poden presentar a partir del 21
de setembre i fins al 2 d’octu-
bre. Les ajudes són subven-
cionades per l’àrea d’Educa-
ció de la Diputació de Barcelo-
na, que destinarà a l’Ajunta-
ment de Tiana un pressupost
màxim de 5.531 euros.

El Camí de l’Alegria, 
de moment, sense formigó

URBANISME4El govern mu-
nicipal ha decidit ajornar la
col·locació d’una llosa de for-
migó al tram del Camí de l’A-
legria que es vol pavimentar,
entre Can Cirera i el cementiri.

La decisió, que no és defi-
nitiva, arriba després que els
grups municipals de CiU, Junts
per Tiana i la CUP ho dema-
nessin durant el Ple Municipal
del passat dimarts. De tota ma-
nera, la regidora d’Urbanisme,

Núria Garcia, avisa que el pro-
jecte urbanístic del Camí de
l’Alegria ja està gairebé tancat.
Així doncs, la reclamació dels
grups de l’oposició s’inclourà
com a proposta de millora.

Durant el Ple, l’oposició va
lamentar que no es permetés
introduir una moció sobre el
tema per la via d’urgència. L’al-
caldessa va replicar que havia
de ser presentada en comissió
informativa.

L’Assemblea d’aturats de Mont-
gat-Tiana ha assolit una de les
seves reivindicacions històri-
ques. A partir de l’octubre, el
col·lectiu veurà satisfeta la seva
demanda de poder atendre el
públic a l’Ajuntament de Tiana.
Serà els dimarts en un despatx
compartit amb Promoció Eco-
nòmica dins el mateix consis-
tori. “Aquest era un objectiu
molt important, a parer nostre,
per tal de poder oferir un millor
servei a totes les persones en la
mateixa situació d'atur en què
ens trobem nosaltres matei-
xos”, afirma l’assemblea en un
comunicat publicat a les xarxes
socials. 

PLANS D’OCUPACIÓ
L’acord va arribar després d’u-
na reunió de l’assemblea amb
l’alcaldessa, Esther Pujol. Se-
gons es desprèn del comunicat

emès per l’assemblea, l’entitat
vol mantenir el diàleg amb l’A-
juntament, en aspectes com
l’elaboració dels plans d’ocu-
pació. “La nostra visió des de
dins del problema pot resultar
enriquidora a l'hora de prendre
determinats camins”, afirmen.

D’altra banda, l’assemblea
explica que Pujol va mostrar la

seva comprensió envers la ne-
cessitat social que suposa la
sensibilització sobre l’atur. El
comunicat també relata com
l’alcaldessa va mostrar el seu in-
terès envers la proposta de l’as-
semblea de crear un tipus d'em-
presa amb objectius socials que
pogués oferir la possibilitat de
reinserció laboral.

L’associació tindrà un despatx a l’àrea de Promoció Econòmica. Foto: Arxiu

L’Assemblea d’aturats 
tindrà local a l’Ajuntament

Tradició | Mongetada 2015, a la Plaça de la Vila
Avui a les nou del vespre se celebrarà la tradicional mongetada a la Plaça de la Vila. 

A part del sopar, els assistents també presenciaran un concert d’havaneres i una de-
gustació de rom cremat. El preu són 6 euros i és necessari portar el plat de casa. En

cas de pluja, la mongetada es farà al pícnic dels focs diumenge 20 de setembre.

Redacció
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La guerra civil de Síria ha pro-
vocat el desplaçament de més
de 4 milions de persones des del
2011, segons dades de l’Agència
de les Nacions Unides per als
Refugiats (ACNUR). A més,
400.000 han sol·licitat asil a
països europeus durant la pri-
mera meitat de 2015. Tot plegat
fa que molts municipis catalans
hagin pres partit en aquesta
crisi humanitària, com és el
cas dels pobles i ciutats del
Barcelonès Nord.

L’Ajuntament de Badalona,
per exemple, impulsarà la cre-
ació d'un registre de famílies
disposades a acollir refugiats de
la guerra de Síria. Paral·lela-
ment, activarà la Taula d'Aco-
llida, formada per diverses en-
titats socials. D’altra banda,
l’alcaldessa, Dolors Sabater,

s’ha adreçat al Ministeri d’Afers
Exteriors i Cooperació per fer-
li arribar la seva preocupació
per la gestió que el govern està
fent de la situació.

Més enllà de les iniciatives
institucionals, els badalonins
també han mostrat la seva so-
lidaritat, com ara a través de la
concentració de suport que di-
lluns passat va reunir 300 per-
sones a la Plaça de la Vila.

CONCENTRACIONS SOLIDÀRIES
A Santa Coloma de Gramenet la
primera concentració de su-
port als refugiats va tenir lloc el
4 de setembre, coincidint amb
l’inici de la Festa Major. Ahir,
els veïns i veïnes van tornar a
protagonitzar una concentració,
convocada pel Consell de Soli-
daritat i Cooperació a la Plaça
de la Vila. Una mobilització
que el consell preveu repetir
cada dimecres.

Després que el consell trac-
tés la qüestió dels refugiats en

una sessió extraordinària di-
marts passat, l’Ajuntament va
reunir la comissió d’emergència
d’aquest ens i ara els tècnics
municipals ja assisteixen a les
reunions del Fons Català de
Cooperació. 

TREBALL CONJUNT
L’Ajuntament de Sant Adrià
de Besòs ha manifestat la seva
voluntat de col·laborar amb els
refugiats sirians que han hagut
de marxar del seu país a causa
de la guerra.

La manera de fer-ho, se-
gons ha anunciat, serà a través
de la col·laboració amb entitats
del tercer sector. De fet, el con-
sistori ja ha mantingut con-
verses amb la Creu Roja en
aquest sentit. El govern muni-
cipal ha afirmat que té previst
treballar amb la resta de grups
del consistori per impulsar ser-
veis que es puguin oferir als re-
fugiats. Per últim, l’Ajuntament
s’ha ofert a coordinar totes

aquelles propostes d’ajuda que
surtin de la societat civil.

40 PERSONES A LA CONRERIA
Per altra banda, l’arquebisbat
de Barcelona ha decidit oferir
allotjament a 40 refugiats a l’an-
tic seminari de la Conreria, a Tia-
na, segons ha informat Càritas.

Pel que fa a l’àmbit institu-
cional, l’Ajuntament de Tiana

s’ha compromès a participar
en les iniciatives de suport que
sorgeixin de la societat civil. A
més, el consistori s’ha posat a
disposició de les institucions
que compten amb competèn-
cies per gestionar la crisi hu-
manitària, amb l’objectiu de
buscar solucions conjuntes a la
situació que viuen els sirians
desplaçats.

Porta oberta als refugiats
» Els municipis de la comarca s’ofereixen per pal·liar la crisi humanitària dels desplaçats sirians
» La Conreria, a Tiana, acollirà 40 persones que han hagut de fugir del seu país per la guerra

4 milions de persones han marxat de Síria per culpa de la guerra. Foto: Arxiu

Nou dispositiu | Emergències a la via pública
Direcció General de Prevenció, Extinció d'Incendis i Salvaments i les companyies Gas

Natural Distribució, Endesa i Aigües de Barcelona han signat un conveni promogut
per la Generalitat per millorar la coordinació davant de situacions d'emergència a la

via pública a 14 municipis, entre ells Santa Coloma, Sant Adrià i Badalona.

Andreu Merino
BARCELONÈS NORD
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Badalona serà l’escenari de la
prova pilot de la nova targeta de
fidelització del comerç català, en
el marc del programa de la Con-
federació de Comerç de Cata-
lunya (CCC) Compradors pel
país. La targeta, presentada ahir
al matí, permetrà que un client,
a qualsevol indret del Principat,
pugui fer-la servir per acumular
punts que més tard podrà bes-
canviar en les botigues catalanes,
una manera “d’aconseguir fide-
litzar la clientela amb el petit co-
merç”, segons la CCC. El nou
programa es basa en experiències
similars implementades a Vic i a
Vilafranca del Penedès. 

Aquesta iniciativa en concret
va néixer de la mà del comerç ba-
daloní. I és que la Federació d’As-
sociacions de Comerciants fa mig
any que treballa en la creació d’u-
na targeta de fidelització. “La
Confederació va veure amb bons

ulls la nostra idea i va decidir am-
pliar-la a tot el país”, explica a Lí-
nia NordJoaquin Nocete, presi-
dent de la federació badalonina. 

La campanya arrencarà al
novembre, primer a Badalona,
quan un grup d’agents promotors
recorreran les botigues badalo-
nines per oferir el programari i l’a-
parell necessari per formar part
de Compradors pel país. 

BONA ACOLLIDA DEL SECTOR
Aquesta iniciativa ha estat molt
ben acollida pels comerciants de
la ciutat. “Ho veiem molt bé, és
una campanya que ajudarà a
moure el petit comerç i dinamit-

zar-lo”, afirma Óscar Palma, pre-
sident dels botiguers de la Salut,
que també vol marcar territori
amb els centres comercials.
“Aquesta targeta només ha de ser
pel comerç de proximitat, mai per
a les grans superfícies”, remarca,
una postura compartida pel pre-
sident dels comerciants de Pérez
Galdós, Ricardo Jiménez, que
assenyala que la creació d’a-
questa targeta ha estat “molt en-
certada”. Per la seva banda, el pre-
sident dels botiguers del Pro-
grés, Josep F. Juárez, remarca a
aquesta publicació que la targe-
ta “permetrà que els comerciants
interactuïn més entre ells”.  

Badalona acollirà la prova pilot
de la nova targeta del comerç

Redacció
BADALONA

Acaben les obres dels entorns
del mercat de Sant Adrià

SANT ADRIÀ4A poc a poc, sem-
bla que el projecte de nou mer-
cat municipal de Sant Adrià està
arribant a la seva conclusió de-
finitiva, després dels diferents
entrebancs que ha patit en els úl-
tims temps –fa quatre anys que
van començar les obres–. 

En aquest sentit, l’adequació
dels entorns del mercat va fina-
litzar la setmana passada. L’a-
vinguda Catalunya i carrer Josep

Royo han estat asfaltats de nou,
mentre que els ciutadans gau-
diran d’un nou espai lliure al da-
vant de l’equipament, una plaça
que també acollirà fires i mostres
de comerç diverses. 

Després de quatre anys d’o-
bres –que han provocat un des-
cens dels paradistes del mercat–,
sembla que ja es veu la llum al fi-
nal del túnel, i l’obertura del
mercat es preveu per al Nadal. 

Fondo Comerç tanca una
campanya d’estiu cinèfila

SANTA COLOMA4L’associació
de comerciants Fondo Comerç
ha celebrat durant aquest estiu
una campanya molt relacionada
amb el setè art. La iniciativa
consistia en el sorteig d’una te-
levisió d’última generació de 48
polsades, a la qual optaven els
clients dels comerços associats
a l’entitat mitjançant unes but-
lletes que havien de lliurar als
botiguers –amb les seves dades–
després de fer una compra. 

La campanya va estar en
marxa del 6 de juliol al 30 d’a-
gost, mentre que el sorteig de la
televisió es va fer abans-d’ahir al
Mercat del Fondo. 

La guanyadora de l’electro-
domèstic va ser Teresa Ruiz, tot
i que no va ser l’única premia-
da. L’entitat també va repartir
vals de descompte entre els se-
güents clients: Encarna Oñate,
Marcela Moreno, José Álvarez i
Josefa Rabal. 

Badalona | Èxit de la fira de comerç del Progrés
L’Associació de Comerciants del Progrés va celebrar dissabte passat la seva primera fira de 

comerç al carrer Guifré, tallant aquest vial entre Roger de Flor i Ignacio de Loyola. Al voltant 
de 40 botiguers associats de l’eix van participar en una mostra que va tenir animació infantil 

–amb pallassos i personatges de dibuixos– i tallers, i que va deixar molt satisfets els comerciants. 
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El futbol català s’acomiada d’un
dels grans. Dissabte passat el da-
vanter colomenc Raúl Tamudo va
fer públic un comunicat en el
qual anuncia la seva retirada del
futbol professional.

En un emotiu text que va pu-
blicar a les xarxes socials, Tamu-
do assegura que penjar les botes
als 38 anys és “especial”. L’exfut-
bolista dóna les gràcies a tots els
entrenadors que va tenir a la seva
etapa al futbol base “perquè fan
una feina impagable”, als entre-
nadors que va tenir com a pro-
fessional, als seus companys, a les
aficions, als seus representants i
amics i fa un agraïment “en ma-
júscules” per a la seva família, en
especial per al seu germà Paco i
per als seus pares.

Tamudo acaba la carta ex-
plicant que a partir d’ara dedi-
carà  l’etapa que s’obre a la seva
vida “a ser pare”, i que vol pas-
sar el màxim de temps possible
amb el seu fill, i anar a Cornellà
a veure el seu Espanyol.

TOT VA COMENÇAR AL CD MILAN
Històricament, la Grama ha estat
un notable planter del futbol ca-
talà, i per l’equip han passat fut-
bolistes com Oleguer Presas, Cu-
rro Torres o l’actual lateral de la
Reial Societat, el també colo-
menc Alberto de la Bella.

Però, contràriament al que
molta gent creu, aquest no és el
cas de Raúl Tamudo. El davanter
va fer les seves primeres puntades
a la pilota a la seva escola abans

de fitxar pel CD Milán. L’any
1992 l’Espanyol va fixar-se en un
Tamudo que aleshores tenia 15
anys i, com explica Tomàs Guasch
en la biografia del jugador Ànima
de carrer, Josep Maria Manel Ca-
sanova el va fitxar a canvi d’una
bossa de pilotes. I com se sol dir,
la resta és història.

Dos anys després del fitxatge
del davanter pel club blanc-i-
blau, la UDA Gramenet va fusio-
nar-se amb el CD Milán.

BARCELONA, DONOSTI, MÈXIC
Després de quatre temporades a
la base de l’Espanyol, Tamudo de-
buta a Primera en un Hèrcules-
Espanyol el dia 23 de març de
1997. Els periquitos necessita-
ven un gol per certificar la per-
manència a Primera. El jove de 19
anys va marcar al minut 89 i va
començar una història d’amor
que s’allargaria durant 14 tem-
porades, que deixen uns números
per espectaculars: 340 partits i 129
gols en lliga, que el converteixen
en el màxim golejador català de la
història de la Lliga. Tamudo tam-

bé va guanyaria dues Copes del
Rei (1999-2000 i 2005-2006) i la
medalla de plata als Jocs Olímpics
de Sydney 2000.

A l’agost de 2010 va fitxar per
la Reial Societat, on s’hi va estar una
temporada, on va marcar 7 gols en
31 partits, i l’estiu següent va mar-
xar a Madrid per jugar un curs al
Rayo Vallecano, on, com 14 anys
enrere, va salvar l’equip del descens
amb un gol contra el Granada.

Amb 34 anys decideix marxar
al Pachuca mexicà, però després
de 9 partits torna a casa. Cinc me-
sos al Rayo i dues temporades al
CE Sabadell van posar el punt fi-
nal a la carrera d’un dels més re-
coneguts esportistes colomencs.

HOMENATGE PERICO
Dilluns, l’Espanyol va fer públic un
comunicat on explica que home-
natjarà Tamudo. L’ex-futbolista
farà el servei d’honor a l’Espanyol-
Madrid d’aquest dissabte, i el pre-
sident blanc-i-blau, Joan Collet, ha
assegurat que farà una petició
oficial a la Generalitat perquè li
concedeixi la Creu de Sant Jordi.

Raúl Tamudo celebrant un gol de l’Espanyol. Foto: RCDE

El davanter colomenc 
Raúl Tamudo penja les botes 

» El futbolista és el màxim golejador català de la història de la Lliga
» Espanyol, Rayo i Sabadell han estat alguns dels seus equips

El CF Badalona, a pels primers
punts a casa contra l’Espanyol B

BADALONA4Setmana intensa
per al CF Badalona. Després del
partit de Copa contra l’Hospita-
let, els de Manolo González re-
bran l’Espanyol B en el partit de
la quarta jornada del grup 3 de
Segona Divisió B.

Serà el segon partit al Muni-
cipal de Badalona, i els escapulats
esperen aconseguir els primers
punts a casa, després de la de-
rrota de la segona jornada contra
el Cornellà de Jordi Roger.

Els badalonins sumen 4
punts després d’una victòria, la
derrota a casa i l’empat de la da-
rrera jornada (1-1) contra la Po-
bla de Mafumet amb un gol del
porter dels tarragonins Varo al
minut 94. 

Després del partit, González
va assegurar que ha vist “coses
positives a l’equip” i que els afi-
cionats han d’esperar “un equip
vertical i que crei ocasions, sa-
crificat i treballador”. 

El CE Sant Gabriel perd en el 
primer partit del curs a Segona
SANT ADRIÀ4La temporada
2015-2016 no ha començat de la
manera que el CE Sant Gabriel es-
perava. Les noies de Loren Rubio
van debutar diumenge a la cate-
goria de plata del futbol nacional
amb una derrota contra el filial de
l’Espanyol (3-1) a la Ciutat Es-
portiva Dani Jarque. 

Les locals es van mostrar molt
més sòlides i conjuntades que no
pas les adrianenques, i el domi-
ni blanc-i-blau es va traduir en
dos gols abans de la primera
mitja hora de joc. El doblet va arri-
bar de la mà d’una de les atacants

espanyolistes, Claudia, que va
mostrar la seva classe superant
Noelia.

Ja a la segona part, la bona ac-
tuació de Noelia sota pals va evi-
tar que les blanc-i-blaves am-
pliessin el seu avantatge. El San-
gra va reduir distàncies amb un
gran gol de falta d’Helena al 85 de
partit, però les esperances de
puntuar es van esvaïr al minut se-
güent, quan l’Espanyol va marcar
el tercer gol.

L’equip debutarà a casa
aquest diumenge contra la Pen-
ya Blanc-i-Blava la Roca.

Badalona | La crònica de l’Hospi-Badalona, al web de Línia Nord
Ahir a les 8 del vespre es va disputar el partit d’anada de la semifinal de la fase autonòmica

de la Copa Federació entre el Centre d’Esports l’Hospitalet i el Club de Futbol Badalona.
Per consultar la crònica d’aquest partit ja podeu fer-ho a la secció d’Esports del nou portal

del diari Línia Nord edició Barcelonès Nord (www.linianord.cat) a partir d’avui mateix.

Pau Arriaga
SANTA COLOMA

El darrer partit a casa va ser contra el Cornellà. Foto: CFB
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El futur del planter de la Penya,
en mans dels aficionats

» Avui fa una setmana que el Joventut va iniciar una campanya de
micromecenatge que vol garantir la viabilitat del seu model de club

21 noies del BF Sant Adrià, a
la convocatòria de la selecció 

SANT ADRIÀ4La bona feina de
base que fa el Bàsquet Femení
Sant Adrià s’ha vist recompen-
sada en la darrera convocatòria
de la Federació Catalana de Bàs-
quet (FCB).

21 esportistes del club han
entrat a la preselecció de la se-
lecció catalana cadet (hi van 7 de
les liles), de la infantil (el Sant
Adrià hi aporta 9 noies) i de la
mini (amb 5 representants del
club). D’aquesta manera, les

adrianenques només haran de
superar un darrer tall abans de
la convocatòria definitiva per
als Campionats d’Espanya de
Seleccions autonòmiques, que es
disputaran durant les aturades
de les competicions que es fan al
Nadal i a la Setmana Santa.

El BF Sant Adrià és un dels
clubs de la ciutat que millor cui-
da el planter, i en l’actualitat
compta amb 15 equips de base i
un sènior.

El bàsquet colomenc 
se cita a la Copa SCG 2015

SANTA COLOMA4Diumenge
passat va començar una nova
edició de la Copa SCG, una com-
petició que enguany compleix la
seva setena edició i que és una
bona manera de comprovar el ni-
vell a pocs dies per a l’inici de les
competicions oficials.

Enguany a la cita s’hi presen-
ten sis equips: l’ADE Fuster, el
Bàsquet Draft Gramenet, el Bàs-
quet Neus, el CB Santa Coloma,
el CB Olympic Goodfellas i el
Gramenet BC, que competeixen
en diferents categories (sènior, jú-
nior, cadet, mini i premini, tant
masculines com femenines). Al-
gunes d’aquestes es disputen en
format triangular, mentre que
d’altres consten d’un únic partit.

La competició ja està en mar-
xa i el passat dia 6 el Poliesportiu

de la Bastida va ser l’escenari de
tres partits. En el primer matx, el
júnior B del CB Santa Coloma va
superar el Gramenet BC per 65 a
56. Per altra banda, el sènior fe-
mení del Draft Gramenet va
guanyar contra un equip convidat,
el Bàsquet Molins de Rei, per 56
a 40. Per últim, el sènior mascu-
lí del Bàsquet Neus va aconseguir
la primera victòria contra el Gra-
menet BC per 52 a 46.

La competició continua demà
amb dos partits (Neus contra
Gramenet júnior i Santa Coloma
contra Neus sènior) al Polies-
portiu del Raval. Diumenge serà
un dels dies més intensos del
campionat, amb sis partits, tres al
Poliesportiu de la Bastida i els al-
tres al del Raval. Els partits es ju-
garan a partir de les 4 de la tarda.

El Poliesportiu la Plana acull
les finals de la Copa Badalona
BADALONA4Una de les grans
cites de la pretemporada del
bàsquet badaloní arribarà a la
seva fi aquest diumenge, quan
el Poliesportiu de la Plana serà
l’escenari dels dos partits finals
de la Copa Badalona 2015.

A dos quarts de 6 de la tar-
da, l’AE Minguella i el Sant
Andreu Natzaret disputaran la
final femenina. Les blaves van
superar el Joventut a les semi-
finals per un apretat 50 a 49, i

es veuran les cares contra un
equip que arriba eufòric des-
prés de passar per sobre de
l’UB Llefià (74-38).

A un quart de 8 del vespre
serà el torn per a la final mas-
culina, que jugaran l’AE Bada-
lonès i el CB Sant Josep. Els de
Sergi Vives van superar el Cír-
col Catòlic a la ronda anterior
per 70 a 51, mentre que el Ba-
dalonès va patir més per supe-
rar l’AE Minguella (56-51).

Nino Buscató, Josep Maria Mar-
gall, Jordi Villacampa, Ferran
Martínez, els germans Jofresa,
Rudy Fernández o Ricky Ru-
bio. Aquests i molts altres juga-
dors han donat dies de glòria a
l’Olímpic, però aquests noms
tenen en comú que han sorgit de
les categories de base del club,
una de les joies de la corona del
bàsquet català.

Avui en dia, però, i a causa de
la situació econòmica que viu el
país, molts clubs s’han vist obli-
gats a ajustar-se el cinturó (com
la ciutadania), i la Penya no és
una excepció. No en va, en els set
últims anys, el pressupost del
club s’ha reduït a la meitat (dels
8 milions de 2008 als 4 de 2015),
de manera que la maquinària
de l’entitat s’ha posat en marxa
per idear un pla que garanteixi la
viabilitat del model del club.

I ho ha fet buscant la compli-
citat dels aficionats, amb una
campanya de micromecenatge
anomenada We believe in bas-

ketball, we save #joventutmodel
(Creiem en el bàsquet, salvem el
model Joventut), mitjançant la
qual volen recaptar 125.000 eu-
ros en 2 mesos. Tot just avui fa
una setmana que aquesta ini-
ciativa va arrencar, i ja s’han
aconseguit més de 16.500 euros.

QUÈ REBEN ELS MECENES?
Les donacions es poden fer a
través de la plataforma Indiego-
go, on un vídeo amb diferents
personalitats de l’esport, de la cul-
tura i del periodisme fa una cri-

da a contribuir pel salvar aquest
model de club.

La quantitat mínima que els
aficionats poden donar és de 10
euros. A canvi, el club posarà el
nom del mecenes al seu lloc web,
li enviarà una carta d’agraïment
i li farà arribar un adhesiu. A par-
tir d’aquesta quantitat, hi ha al-
tres recompenses, com entrades
per a partits o abonaments de
temporada, pilotes i samarretes
signades per la plantilla o la pos-
sibilitat de conèixer el tècnic i els
jugadors del primer equip.

El president i alguns dels joves valors del planter verd-i-negre. Foto: Penya

Pau Arriaga
BADALONA

La plantilla de l’infantil A del club. Foto: BFSA
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El quarterback nord-americà 
Mike Box fitxa pels Dracs

BADALONA4Els Dracs no van
aconseguir el títol de lliga al
juny, però ja han començat a
moure’s per dissenyar la plan-
tilla que lluitarà per totes les
competicions que disputaran
en la temporada 2015-2016:
la Copa Catalunya Sènior, que
arrencarà cap a finals d’octubre,
i la Lliga Nacional de Futbol
Americà, que no començarà
fins al gener de 2016.

El primer reforç dels bada-
lonins és el quarterback Mike
Box. El nou mariscal de joc
dels Dracs va néixer a Lawren-
ceville (EE.UU.) i, tot i que no-
més té 24 anys, té experiència
als Crimson Hawks i als Tri Ci-
ties Fever del seu país i als
Kragujevac Wild Boars de Sèr-
bia. Box destaca per la seva ha-
bilitat en la lectura del partit i
la seva capacitat de passada.

Ilias Fifa repeteix victòria 
a la segona Cursa Barça

SANTA COLOMA4Ilias Fifa,
atleta hispano-marroquí resi-
dent a Santa Coloma, ja és una
de les grans realitats de l’atle-
tisme de fons del nostre país, i
diumenge va aconseguir impo-
sar-se en una nova prova.

En aquesta ocasió, Fifa va ser
el més ràpid a la segona edició de
la Cursa Barça, una prova de 10
quilòmetres que recorria dife-
rents carrers dels barris de Sants
i les Corts de Barcelona. D’a-
questa manera, Fifa revalida la
victòria que va aconseguir l’any
passat, en la primera edició de la
cursa, però rebaixant en 20 se-
gons la seva marca. L’atleta del
FC Barcelona va completar el re-

corregut de la prova amb auto-
ritat, en 30 minuts i 24 segons,
un minut i 15 segons més ràpid
que el segon, el seu company d’e-
quip Artur Bossy.

RIO A L’HORITZÓ
L’atleta va participar en els Mun-
dials d’Atletisme que es van ce-
lebrar a Pequín el mes passat i,
tot i que no va obtenir els resul-
tats que esperava a la prova
dels 5.000 metres, va debutar en
uns campionats del món acu-
mulant experiència per a la gran
cita poliesportiva de l’any que ve,
els Jocs Olímpics que se cele-
braran a Rio de Janeiro entre el
5 i el 21 d’agost.

Després de l’excel·lent nivell mos-
trat a la Copa Catalunya, on va do-
minar bona part del partit i va
plantar cara al FC Barcelona, el
Catgas Energia Santa Coloma ja
pensa en l’estrena a la lliga, que
serà aquest dissabte a dos quarts
de 7 de la tarda.

Els homes de Xavi Passarrius
rebran el Llevant al Pavelló Nou
amb la intenció de començar el
curs amb bon peu. L’últim pre-
cedent d’un enfrontament contra
els valencians no pot ser més es-
perançador: la temporada passa-
da el Santa Coloma va imposar-se
per un contundent 10-1 a la quin-
zena jornada de la competició.

El primer objectiu de la tem-
porada serà aconseguir la classi-
ficació per a la Copa d’Espanya.
A més, el Catgas voldrà tornar a
quedar entre els vuit primers
classificats, per poder tornar a dis-
putar el play-offpel títol després
de no fer-ho el curs passat.

CANVIS A L’EQUIP
Per assolir les fites que s’ha pro-
posat l’equip, el club ha incorpo-
rat cinc futbolistes. El jove Adol-

fo continua al club, però en qua-
litat de cedit pel Barça, després
que els equips acordessin el seu
traspàs el passat mes de maig. A
més, el club ha incorporat dos
alers-pivot, Carlos Corvo (que
torna a Santa Coloma 11 anys des-
prés) i Pablo del Moral. Les altres
cares noves són el porter Esteve
Plana i Fabián Robledo.

PREMI A DANI SALGADO
Per altra banda, dissabte passat
es va fer la presentació de la
temporada 2015-2016 al teatre
Quijano de Ciudad Real. L’acte

també va servir per lliurar els pre-
mis corresponents al curs 2014-
2015.

En aquesta cerimònia el pivot
del Santa Coloma, Dani Salgado,
hauria d’haver rebut el premi
com a màxim golejador de la pri-
mera categoria del futbol sala es-
tatal amb 48 gols. Ara bé, el fut-
bolista colomenc no va poder ser
a la ciutat manxega recollint el
guardó perquè era jugant la final
de la Copa Catalunya. És la ter-
cera temporada consecutiva en
la qual Salgado aconsegueix
aquesta distinció.

El Pavelló Nou de Santa Coloma ja està preparat per al nou curs. Foto: FSG

El Catgas Energia Santa Coloma 
debuta a la lliga contra el Llevant
Redacció
SANTA COLOMA
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AGENDA SETMANAL
AVUI 10 DE SETEMBRE
19:30 Presentació del llibre de poesia Dents de

polpa, de Maria Sevilla, amb Odile Arqué, Pau
Vadell i la mateixa autora. / Espai Betúlia.

DIUMENGE 13 DE SETEMBRE
12:00 Partit de futbol entre el CE Sant Gabriel

femení i la Penya Blanc-i-Blava La Roca,
corresponent a la segona jornada de Sego-
na Divisió Nacional. / Municipal José Luis Ruiz
Casado. 

A PARTIR DEL 15 DE SETEMBRE
14:30-16:30Taller de Twitter per a persones em-

prenedores i empreses, organitzat per l’A-
juntament a través de Grameimpus. / Centre
Empreses Can Peixauet.

DISSABTE 26 DE SETEMBRE
10:30 Taller de cinema documental que orga-

nitza la biblioteca Singuerlín, una activitat dis-
senyada per a persones que no tenen co-
neixement previ de la tècnica cinematogrà-
fica. 

AVUI 10 DE SETEMBRE
17:00 Fira artesana i tastets de productes ca-

talans, a partir de les cinc de la tarda al Parc
de les Moreres. Activitat en el marc dels ac-
tes commemoratius de la Diada. 

AVUI 10 DE SETEMBRE
23:00 Festival Enroka’t, amb The High Con-

nection, Pirat’s Sound Sistema i Sherpah. Or-
ganitzen l’Ajuntament i Platges de Montgat.
Hi haurà un servei de bar. / Platja de les Bar-
ques. 

FINS AL 24 DE SETEMBRE
Matí-Tarda Exposició Animal!, cedida per Tan-

tàgora amb textos de Roser Ros i fotografies
de Tanit Plana. / Biblioteca Can Baratau. 

BADALONA MONTGAT TIANASANTA COLOMASANT ADRIÀ

Recreació del desembarcament del
1705, amb el passeig dels Miquelets
a la zona del Turonet. Hi haurà servei
de bar. 

Acte commemoratius
de la Diada

Avui 10 de setembre a les 17 

Els actes de commemoració de la Dia-
da Nacional de Catalunya arrencaran
demà a partir de dos quarts d’11 da-
vant del monument a Macià, i segui-
rà amb l’acte institucional, a les 11. 

Actes de commemoració
de la Diada

Demà a partir de les 10:30

Inauguració d’aquesta exposició en el
marc del desè aniversari del taller
BDN Escultura. / Espai Betúlia.

Exposició
10 anys d’Escultura

Dm. 15 de setembre a les 19:00

Avui dijous tindrà lloc la tradicional
mongetada a la plaça de la Vila, amb
el concert d’havaneres i la degustació
de rom cremat. / Plaça de la Vila. 

Sopar de germanor
Montgetada 2015

Avui 10 de setembre a les 21:00

línia 21 edicions de proximitat 
Barcelona · Barcelonès Nord · 
Baix Maresme · l’Hospitalet

Baix Llobregat ·Vallès · Turisme

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia
Línia

Periodicitat

Mensual
Eixample
Nou Barris
Sarrià-Sant Gervasi
Sant Andreu
Ciutat Vella
Horta-Guinardó
Mar (ed. Castelldefels i entorn)
Mar (ed. Baix Maresme)
Vallès (ed. Cerdanyola i entorn)
Vallès (ed. Sabadell i entorn)
Cornellà
Tres (Esplugues i entorn)
Nord (ed. Martorell i entorn)
l’Hospitalet

Quinzenal
Sants
Sant Martí
Gràcia
Les Corts

Setmanal
Nord (ed. Barcelonès Nord)

Vallès (ed. Vallès Oriental)

Tirada

180.350
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
10.025
10.025
10.025
10.025
10.025
10.025

120.200
15.025
15.025
15.025
15.025

100.200
15.025
10.025

Total 400.750

14 mensuals
4 quinzenals
2 setmanals

180.350
120.200
100.200

publicitat@comunicacio21.com

la primera xarxa 
de periòdics de proximitat del país

400.750 
exemplars

difusió controlada per OJD/PGD

línia
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